
پايين آمدن سطح فني ليگ واليبال
ليگ واليبال در حالي به پايان رس��يد که 
معتقدم نس��بت به فصل گذشته، سطح 
فني ليگ پايين تر بود و سال گذشته تيم ها 
رقابت هاي سخت تري داشتند و تا روزهاي 
پاياني تکليف تيم ه��اي صعودکننده به 
پلي آف مشخص نبود. در رقابت هاي امسال 
اما با توجه به ترکيب تيم ها و اينکه دو، سه 
تيم، ملي پوشان و ستاره هاي واليبال را در 
اختيار داشتند، مشخص بود که رقابت بين 
چه تيم هايي خواهد بود. علاوه بر اين انتقاد ديگري که به ليگ وارد است، 
طولاني بودن مسابقات است که سبب شده مسابقات فرسايشي شود. 
معتقدم با توجه به فاصله اي که تيم ها براي بازي ها در شهرهاي مختلف 
طي مي کنند، نيازي به پلي آف نيست و بدون توجه به اينکه ليگ هاي 
کشورهاي ديگر چطور برگزار مي شود، در ايران عقيده دارم، مي بايست 
با حضور همين تعداد تيم و رفت و برگشت بودن مسابقات، قهرمان ليگ 
و رده بندي تيم هاي مشخص ش��ود، اين مسئله سبب مي شود تا هفته 
آخر تيم ها در تکاپو باشند و مانند روند فعلي ليگ، خيال برخي تيم ها 
راحت نيس��ت. در اين صورت رقابت ها در بالا و پايين جدول هم داغ تر 
مي شود و تيم هاي فرصت بيشتري براي رسيدن به رده هاي بالاتر دارند. 
طولاني بودن ليگ همچنين سلامت جسماني و روحي بازيکنان را نيز 
تهديد مي کند و باعث بالا رفتن آمار مصدوميت ها مي شود. با اين وجود 
فدراسيون با توجه به مشکلات سيس��تمي و ساختاري که باشگاه هاي 
ايراني دارند که مهم ترين آن عدم ثبات باشگاه ها در عرصه تيمداري به 
جز دو، سه تيم است، سبب شده تا ليگ با اين شرايط برگزار شود. البته 
ليگ واليبال نقاط مثبتي مانند برگزاري منظم آن داش��ت، همچنين 
ليگ فرصتي را براي بازيکن��ان جوان و آينده دار فراه��م کرده بود که 
بتوانند با نمايش توانايي هايشان در مسابقات، خودشان را نشان بدهند 
و محک بخورند. پويايي ليگ به طور قطع سبب خواهد شد تيم ملي هم 
قدرتمند تر باشد و براي آينده واليبال هم پشتوانه سازي شود و چهره هاي 

جديدي به واليبال کشورمان معرفي شوند. 

ديگر در عمان بازي نکنيم!
اس��تقلال در چارچ��وب رقابت ه��اي 
آسيايي اش در حالي به مصاف لوکوموتيو 
ازبکس��تان رفت که س��رمربي اين تيم 
در نشس��ت خبري پيش از بازي حرف 
جالبي را مطرح کرد. عليرضا منصوريان 
با ابراز ناراحتي از ميزباني ايران در عمان 
گفت: »از فدراس��يون فوتبال يک خواهش دارم و مي خواهم که 
ديگر عمان کشور ثالث ما نباشد و ما مي خواهيم که ازبکستان، 
تاجيکستان يا ترکمنس��تان ميزبان ما باشند. عمان با عربستان 
مرز زميني دارد و خيلي راحت هواداران به ورزشگاه مي آيند و ما 
در آنجا ميزبان نيستيم.« صحبت هاي منصوريان در حالي مطرح 
مي شود که تيم هاي ايراني ميزباني خود از عربستاني ها درعمان 

را به پايان رسانيده اند.

بله، آقاي وزير مي شد بهتر بود، اما...
سال 95 سال جالبي براي ورزش ايران بود، سالي که نه آنچنان موفق بوديم 
و نه آنچنان شکست خورده، در برخي ميادين و رشته ها که توقع درخشش 
داشتيم ناباورانه باختيم و در برخي ديگر که چندان اميد نداشتيم نتايج 
چشم نوازي کسب کرديم، در برخي ديگر هم کار خودمان را کرديم و نتايج 
و موفقيت هاي قبلي را تکرار کرديم. با اين اوصاف سلطاني فر، وزيري که 
چند ماه قبل جانشين محمود گودرزي، وزير سابق ورزش شد، معتقد است 
نتايجي که در سال 95 براي ورزش به دست آمد به خصوص نتايج کسب 

شده در المپيک ريو مي  توانست خيلي بهتر از اينها باشد.
البته وزير ورزش بحث ناداوري هاي صورت گرفته براي ورزشکاران ايران 
را در خصوص نتايج به دست آمده و برخي شکست ها بي تأثير نمي داند، اما 
جناب سلطاني فر گويا فراموش کرده که بيشتر اين عدم نتيجه گيري ها و 
شکست هاي تلخ به سبب عدم توجه و رسيدگي لازم و شايسته به وضعيت 

ورزشکاران و رشته هاي مدال آور بوده است.
سلطاني فر در حالي جانشين گودرزي در وزارت ورزش شد که رشته هاي 
المپيکي و مدال آور ايران چون دووميدان��ي، تيراندازي، تکواندو و حتي 
کشتي با مشکلات ريز و درشت نرم افزاري و س��خت افزاري و مديريتي 
مواجهه بودند، به عنوان مثال مي توان تيراندازي را نام برد که حتي هنوز 
بعد از گذشت ماه ها از المپيک از نداشتن فشنگ رنج مي برند و به اصطلاح 
خشک تمرين مي کنند، بقيه رشته ها هم که تکليف شان روشن است و اين 
روزها همه مي دانند که اين رشته ها با چه معضلاتي روبه رو هستند و اگر 
حرفي نمي زنند شايد به اين جهت باشد که خوب مي دانند آنچه به جايي 

نمي رسد، فرياد است پس سکوت را بهترين راه حل مي دانند.
بله، جناب وزير نتايج ايران در سال 95 به ويژه در المپيک مي توانست بهتر 
باشد، به شرط آنکه وزارت نشينان وقت بيشتر از آنکه حرف بزنند، عمل 
مي کردند و به زير و روي ورزش و رشته ها و ورزشکاران مدال آور رسيدگي 
مي کردند، آن وقت به طور قطع نتايج به دس��ت آمده بسيار بهتر و قابل 
تقديرتر از چيزي بود که امروز مي بينيم، به هر حال آنچه مشخص است در 
روزهاي پاياني سال، همه چيز تمام شده کارنامه ورزش نيز کاملاً مشخص 
است، کارنامه اي با دو وزير، ورزش س��ال پرافت و خيز خود را با گودرزي 

شروع کرد و با سلطاني فر به پايان مي برد، اما...
سال پيش رو دست کمي از سال رو به پايان ندارد. سلطاني فر امروز در حالي 
مي گويد عملکرد و نتايج ورزش مي توانست بهتر از اين باشد که مشکلات 
رشته ها و ورزش��کاران مدال آور همچنان پابرجاست، همچنان تمامي 
ورزش��کاران منتظر تحقق برخي وعده ها هس��تند، همچنان مشکلات 
رسيدگي و تمرين و رقابت هاي تدارکاتي برجاي خود باقي است و کنار هم 
گذاشتن تمامي اين نواقص اين واقعيت را بيان مي کند که در پايان سال 96 
نيز مي توان نشست و اينگونه حرف زد که مي توانستيم بهتر از اين نتيجه 

بگيريم، ولي خب اسير ناداوري شديم!
سؤال اينجاست ورزش ايران و مديران ريز و درشت آن تا چه زماني قرار 
است مشکلات و نارسايي هاي مربوط به خود را به گردن داوري بيندازند، 
در اينکه در برخي رشته ها و رقابت ها حق ورزشکار ايراني خورده شده، هيچ 
شک و شبهه اي وجود ندارد، اما از قديم گفته اند که يک سوزن به خود بزن 
و يک جوالدوز به ديگران، پس بهتر است آقايان وزارت نشين به جاي اينکه 
اينگونه نتايج را نقد کنند و با ربط و بي ربط همه چيز را به هم بدوزند، قدري 
به حال و روز ورزش برسند، قدري به فکر رفع و رجوع مشکلات و معضلات 
باشند تا کارنامه ورزش کشور در سال 96 حداقل بهتر از سال 95 باشد، به 
گونه اي که در پايان سال با افتخار بگوييم به آنچه مي خواستيم دست پيدا 

کرده ايم و حالا مي خواهيم بهتر از سال پيش رو بينديشيم.
جناب سلطاني فر، درست است نتايج المپيک ريو مي توانست بهتر باشد، 
ولي نشد. اين خود زنگ خطري است براي وزارت شما که اگر قرار است پا 
جاي پاي رؤسا و وزراي قبل بگذارد، آن وقت شايد وزير بعدي همين حرف 

را در خصوص دوران شما به زبان بياورد.

پرسپوليس براي حفظ صدرنشيني اش در ليگ 
قهرمانان به يک پيروزي ديگر مي انديشد. دور 
رفت مرحله گروهي ليگ قهرمانان آسيا امروز 
به پايان مي رس�د و پرس�پوليس و استقلال 
خوزس�تان در شب چهارش�نبه آخر سال به 
ترتيب به مصاف الريان و لخوياي قطر مي روند. 
سرخپوشان ايران باانگيزه تر از هميشه رودرروي 
حريفي قرار مي گيرند که از ترس��ش دس��ت به 
دامن هواداران خود شده تا بلکه پرسپوليس را در 

قطر زمين گير کنند.
ش��اگردان برانکو ايوانکوويچ با عملکرد خوبي که 
در اي��ن فصل از رقابت ها داش��ته ب��ا تفاضل گل 
بهتر نس��بت به الهلال صدر گروه D را در اختيار 
گرفته اند. غلبه بر الريان ضمن تثبيت جايگاه ها آنها 
عيدي خوبي هم به هواداران پرسپوليس مي دهد. 

  پيش به سوي پيروزي
صدرنشين ليگ برتر ايران شرايط بهتري نسبت 
به حريف خود دارد. تيم برانکو اگرچه اس��تراحت 
کمتري نسبت به الريان داشته، اما پرسپوليس در 

اين فصل ثابت کرده که توانايي پشت سر گذاشتن 
شرايط س��خت را دارد. در صورتي که مهاجمان 
پرسپوليس قدر موقعيت هايشان را بدانند و مدافعان 
نيز کوچکترين فرصتي به حريف ندهند شکست 
الريان براي اين تي��م کار دش��واري نخواهد بود. 
کسب هر سه امتياز، شاگردان برانکو را براي صعود 
به مرحله حذفي اميدوارتر مي کند. آخرين بازي 
پرسپوليس در سال 95 حساسيت هاي ديگري هم 
دارد؛ تيم ملي کشورمان در سال جديد به مصاف 
قطر مي رود و حضور ملي پوش��ان الريان در زمين 
و عملکرد آنها در اين بازي اهمي��ت زيادي دارد. 
سباستين س��وريا، تاباتا و گارسيا خطرناک ترين 
بازيکنان تيم سرمايه دار الريان هستند. قرار گرفتن 
در گروه مرگ موجب ش��د تا برانکو در کنفرانس 
خبري قبل از ب��ازي رويارويي با الريان را دش��وار 
توصيف کند: »در گروهي قرار داريم که الهلال به 
عنوان بهترين تيم عربستان و پرسپوليس بهترين 
تيم ايران اس��ت. الريان هم سال گذشته قاطعانه 
قهرمان ليگ شان شد و در حال حاضر در کنار لخويا 

و السد بهترين تيم ليگ قطر است. مي دانيم که بازي 
سختي در انتظار ماست. الريان تيم خوبي است که 
به خوبي سازماندهي شده است.« مهدي طارمي نيز 
در خصوص قرار گرفتن سرخپوشان در گروه مرگ 
گفت: »همه ما تلاش خودمان را مي کنيم تا به آن 
چيزي که مي خواهيم برسيم، هرچند گروه سختي 
داريم. براي هدف بزرگي به اينجا آمده ايم. گروهي 
که در آن قرار داريم گروه مرگ اس��ت، اما ما همه 
تلاش مان را براي صعود از اين گروه انجام مي دهيم 

تا قهرمان آسيا شويم.«
  دست به دامن هواداران

ميزبان امروز پرسپوليس با در اختيار داشتن هشت 
ملي پوش درصدد است تا نوار موفقيت هاي نماينده 
ايران را پاره کند. الريان که برخلاف پرسپوليس در 
بازي قبل خ��ود مقابل الهلال شکس��ت خورده 
اميدوار اس��ت از امتياز ميزباني اس��تفاده کند و 
جايگاهش را در جدول ارتقا دهد. تيم سوم گروه 
پيش از اين ديدار همه توان��ش را به کار گرفت تا 

تماشاگران بيشتري را به ورزشگاه بکشد.

بازيکنان و مس��ئولان الريان تص��ور مي کنند با 
پر شدن صندلي هاي ورزش��گاه، شکست دادن 
پرسپوليس آسان مي شود. گفته مي شود لادروپ 
سرمربي الريان براي مهار بازيکنان پرسپوليس و 
از جمله مهدي طارمي، مهاجم آماده اين روزهاي 
پرس��پوليس برنامه ويژه اي دارد و به شاگردانش 
هش��دار داده يک لحظ��ه هم از آق��اي گل ليگ 
ايران غافل نش��وند. الوحده ام��ارات نيز در ديگر 
بازي گروه ميزبان الهلال اس��ت. ميشل لادروپ 
نبرد با پرسپوليس را س��خت ترين ديدار تيمش 
خواند. س��رمربي الريان با اش��اره به اين موضوع 
اظهار داشت: »بازي با پرسپوليس مهمترين بازي 
ما به شمار مي رود. ما در گروه خيلي دشواري قرار 
داريم، اما شانس خود را براي صعود از اين گروه با 

سختکوشي مان امتحان مي کنيم.«
  آرامش استقلال در خانه 

استقلال خوزس��تان ديگر نماينده فوتبال مان در 
آسيا با ش��ش امتيازي که اندوخته، بدون دغدغه 
به جنگ لخويا مي رود. قهرمان فصل گذشته ايران 
پس از هفته ها ناکامي در ليگ برتر به آرامش رسيده 
و حالا درخشش در ليگ قهرمانان موفقيت هاي 
اين تيم را تکميل مي کند. شاگردان پورموسوي 
هر دو ب��ازي قبلي خ��ود را با پيروزي پشت س��ر 
گذاشته اند و امروز نيز اين فرصت را دارند که سه 
امتياز حساس ديگر را نيز به حس��اب خود واريز 
کنند. لخويا صدرنشين ليگ قطر است، اما در آسيا با 
امتياز کمتر نسبت به استقلال خوزستان در رده  دو 
دوم قرار دارد. مصدوميت شيخ ويسي، دروازه بان 
استقلال کادرفني تيم را نگران کرده است. سيداکبر 
پورموسوي ابراز اميدواري کرد بازيکنانش بهترين 
استفاده را از اين ديدار خانگي کنند: »بايد مقابل 
تيم لخويا که قدرتمند است و منابع مالي زيادي هم 
دارد، حمايت پر شور هواداران را همراهمان داشته 
باش��يم. قطعاً با حمايت هواداران و سختکوشي 
بازيکنان مي توانيم روز س��ختي را براي آنها رقم 
بزنيم. آناليز خوبي از اين تيم داريم. هم از بازي هاي 
داخلي و هم ليگ قهرمانان از آنها شناخت داريم و 
اميدوارم بتوانيم سه امتياز را بگيريم. بازيکنان ما با 
قلب شان بازي مي کنند تا مردم را خوشحال کنند. 
بازيکنان همه اين س��ختي ها را به خاطر مردم و 
هواداران تحمل کردند و هيچ وقت به خاطر شرايط 
امتياز  مالي کم نگذاشتند. تمام تلاش ما کسب سه 
است تا به هواداران هديه بدهيم. با اين حال با توجه 
به شرايط بازي بايد تلاش کنيم، ابتدا گل نخوريم. 
لخويا يک��ي از بهترين تيم هاي گروه ماس��ت و با 
شرايطي که داشته، بيشتر بازيکنانش خارجي و 
دومليتي هستند. ما تلاش مي کنيم روز سختي 

براي آنها رقم بزنيم.« 
ديگر ديدار گروه B را الفتح عربس��تان و الجزيره 

امارات برگزار مي کنند.
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نتايج المپيک مي توانست بهتر باشد 
آخرين مجمع عمومي کميته ملي المپيک 
در س��ال 95 در حالي برگزار شد که وزير 
ورزش معتقد اس��ت که نتاي��ج المپيک 
مي توانس��ت بهتر از اين باش��د. مسعود 
س��لطاني فر در اين باره گفت: »با توجه به 
مجموعه امکانات و تلاش��ي که دولت در 
سال 95 داش��ت، نيازهاي ورزش تأمين ش��د به خصوص در زمان 
برگزاري المپيک و پارالمپيک ريو و به نظرم نتايج خوبي کسب شد که 
البته مي توانست بهتر هم باشد که گاهي اوقات گرفتار ناداوري هايي 
نيز شديم. به نظرم فدراسيون ها شرايط متفاوتي داشتند، برخي از آنها 
به اهداف خود رسيدند و برخي نيز نتوانستند به هدف هايشان برسند. 
در مجموع فکر مي کنم در فضاي همدلي و هماهنگي، سال96،  سال 

خوب و اميدوارکننده اي براي ورزش باشد.«

اول شکست منچستر، بعد گلزني 
بي شک امسال س��ال خوبي براي مهاجم 
جوان تيم ملي بود، چراکه سردار آزمون 
مهم ترين بازي هاي فوتبالي خود را تجربه 
کرد. بازي در ليگ اروپا در رده باشگاهي 
و ديدارهاي انتخاب��ي جام جهاني 2018 
روسيه در رده ملي؛ اتفاقي که براي کمتر 
بازيکني پيش مي آيد و البته اينکه در اين بازي هاي مهم و حساس هم 
گلزني کند. سردار آزمون در روزهاي پاياني خود به فکر بازي برگشت 
تيم خود با منچستريونايتد اس��ت. آزمون درباره بازي با منچستر 
مي گويد: »روزهاي سخت و فش��رده اي را پشت سر مي گذاريم. در 
بازي رفت منچستر يک بازي فيزيکي انجام داد و در زميني هم که 
کيفيت  آن چندان خوب نبود، تيم ما خسته شد. دوست دارم گلزني 

کنم، اما در وهله اول فقط به شکست منچستر فکر مي کنم.«

جبارقوچاننژاد
کارشناس واليبال

بانک سرمايه قهرمان ليگ واليبال شد
کارخانه: ستاره داشتيم، قهرمان شديم

بانک س��رمايه با پيروزي مقابل پيکان قهرماني ليگ واليبال را جشن 
گرفت. دومي��ن ديدار مرحل��ه فين��ال رقابت هاي ليگ برت��ر واليبال 
باشگاه هاي کشور بين تيم هاي بانک سرمايه و پيکان در خانه واليبال 
تهران برگزار شد. در اين مسابقه که سالن جايي براي نشستن نداشت، 
بانکي ها توانستند با نتيجه سه بر صفر و با امتيازهاي 33 بر 31، 25 بر20 
و 25 بر 18 تيم پيکان را شکست دهند و با پيروزي در اين بازي به دليل 

برد در ديدار اول در نهايت عنوان قهرماني را به دست آوردند. 
  کارخانه: لياقت قهرماني را داشتيم

سرمربي تيم واليبال بانک سرمايه، تيم بودن و با برنامه پيش رفتن را رمز 
قهرماني تيمش دانس��ت. مصطفي کارخانه در جمع خبرنگاران درباره 
قهرماني در ليگ برتر واليبال اظهار ک��رد: ما واقعاً باثبات بوديم و تنها دو 
باخت داش��تيم که يکي در نيم فصل اول و ديگري در نيم فصل دوم بود. 
واقعيت اين است که در ابتداي ليگ ما يکسري بازيکن خسته از تيم ملي 
تحويل گرفتيم و تقريباً در نيم فصل دوم و بازي هاي پلي آف به شرايط خوب 
رسيديم و توانستيم حريفان را شکست دهيم. ما براي قهرماني زحمت 
کشيديم و لياقت کسب اين عنوان را داشتيم.« وي درباره تراکم بازيکنان 
خوب در دو تيم پيکان و بانک سرمايه و تأثيرات آن گفت: »در سال هاي 
پيش هم تيم هاي ديگر ستاره ها را جذب کرده و قهرمان شده اند. امسال ما 

هم همين کار را کرديم. ستاره ها سرنوشت قهرماني را تعيين مي کنند.«
   اکبري: از اين قهرماني ها زياد داريم!

 پيمان اکبري، سرمربي پيکان هم پس از شکست مقابل بانک سرمايه 
با کنايه زدن به قهرماني ش��اگردان کارخانه گفت: »با باخت و قهرمان 
نشدن چيزي از ارزش هاي تيم ما کم نمي شود. ما از اين قهرماني ها زياد 
داريم. پيکان باشگاه بزرگي است که در رده هاي بين المللي هم عنوان دار 
است. ما نمي خواهيم تيم مان تنها از ستاره ها تشکيل شود و فقط قهرمان 
شويم. اهداف ديگري هم داريم که بازيکن سازي براي واليبال ايران يکي 

از اين اهداف است.«

سعيد احمديان

فريدون حسن

 واکنش کونته به انتقادهاي مورينيو
دفاعي خواندن سيستم بازي چلسي سرانجام آنتونيو کونته سرمربي 
اين تيم را به واکنش واداش��ت: »احترام زيادي براي مورينيو قائل 
هس��تم، زيرا او يک برنده واقعي اس��ت. بايد اين را بگويم که هيچ 
وقت در طول دوران مربيگري ام روي کارهاي دفاعي و ضدحملات 
برنامه ريزي اي نکردم. پس بايد آنچه را که مورينيو درباره من گفت  
را رد کنم. ضدحمله جزئي از برنامه هاي هجومي يک تيم است. اما 

چلسي فقط به ضدحمله خلاصه نشده است.«

امتياز  بارسلونا با قبول شکست دو بر يک مقابل دپورتيوو لاکرونيا دو 
ديگر از رئال مادريد عقب افتاد. در هفته بيست و هفتم لاليگا کاتالان ها 
در خان��ه دپورتيوو تن به شکس��ت دادن��د. اين در حالي اس��ت که 
کهکش��اني ها با همين نتيجه بتيس را بردند تا با يک بازي کمتر و با 
62 امتياز صدرنشين ليگ اسپانيا لقب بگيرند. پيروزي شاگردان زيدان 
در ش��رايطي رقم خورد که رئال با يک گل از حريف عقب بود، اما در 

نهايت با گل هاي رونالدو و راموس پيروز ميدان شدند. گل دقايق پاياني 
راموس يک بار ديگر ناجي قوهاي سفيد شد. لويزانريکه سرمربي بارسا 
در واکنش به شکست تيمش گفت: »بايد شکست را بپذيريم و به اين 
موضوع فکر کنيم که هفته هاي زيادي باقي مانده است. وارد هفته هاي 
پاياني شديم و کسب امتيازها اهميت دارد. بازي آساني وجود نخواهد 

داشت و بايد فصل را به خوبي پايان رساند تا جام ها را به دست آورد.«

سانچس روي نيمکت نخنديد!
تحقير آرس��نال مقابل بايرن و خنده هاي الکسيس سانچس روي 
نيمکت توپچي ها حواشي زيادي را به همراه داشته است. با اين حال پتر 
چک، دروازه بان کهنه کار اين تيم به حمايت از هم تيمي اش پرداخت: 
»چه کسي ديده که او روي نيمکت خنديده است؟ او هم مثل بقيه 
بازيکنان تيم از وضعيت تيم ناراحت بود. خيلي ها بعد از اين بازي سعي 
کردند فضاي تيم را برهم بزنند که درست نبود. او روي نيمکت در حال 

صحبت کردن و مانند بقيه بازيکنان از نتيجه خيلي ناراحت بود.«

  اولين برد کثيف ليورپول در اين فصل 
يورگن کلوپ، سرمربي ليورپول برد دو بر يک برابر برنلي را اولين برد 
کثيف قرمزها ناميد: »نتيجه  اهميت زيادي براي ما داشت و توانستيم به 
آن دست يابيم. اين اولين برد کثيف ما در اين فصل بود. در شرايط عادي 
وقتي ما خوب بازي نمي کرديم، شکست مي خورديم، ولي در اين مسابقه 
خوب بازي نکرديم، اما توانستيم سه امتياز اين مسابقه را از آن خود کنيم. 
بايد بگويم از اينکه چنين بازي هايي را مي بريم، خوشحال هستم چون 

بايد ياد بگيريم وقتي خوب بازي نمي کنيم هم، پيروز ميدان شويم.«

شکست بارسلونا، گلزني دوباره راموس

سرخابي ايران در پي حفظ صدرنشيني
جدال پرسپوليس و استقلال خوزستان با نمايندگان قطر

جشن قهرماني به سبک ترکمن صحرا 
فرهاد قائم��ي قهرماني در ليگ برتر را در حض��ور طرفداران گنبدي به 
سبک ترکمني جشن گرفت. فرهاد قائمي، دريافت کننده تيم واليبال 
بانک سرمايه شب گذشته موفق شد با اين تيم سومين قهرماني اش در 
ليگ برتر را جش��ن بگيرد. قائمي پيش از اين ب��ا تيم هاي کاله و پيکان 
هم به اين عنوان دست يافته بود و اين بار هم توانست سه قهرماني را با 
سه تيم مختلف به دست بياورد. او که يک شنبه شب از تشويق طرفداران 
گنبدي در سالن خانه واليبال بهره مي برد، بعد از قهرماني بانک سرمايه با 
پوشيدن لباس مخصوص ترکمن ها جشن خود را در خانه واليبال تهران 

کامل کرد و به احساسات هواداران اين تيم پاسخ داد.

نخستين نشست سرمربي جديد تيم ملي واليبال برگزار شد
کولاکوويچ: جايي براي بي انضباط ها نيست

»عيد نوروز بر شما ايرانيان مبارک« ايگور کولاکوويچ، سرمربي جديد 
تيم ملي واليبال کشورمان ديروز با اين جمله که به فارسي گفت، اولين 
نشست خبري اش را به پايان رساند، نشستي که اين مربي صربستاني 
درباره برنامه هايش ب��راي واليبال ايران گف��ت، از جوانگرايي و اينکه 
مي خواهد مانند صربستان که در 9 سال، سه بار نسل اين تيم را تغيير 
داد، در ايران هم مي خواهد نس��ل جديدي را معرفي کند، از مبارزه با 
بازيکن سالاري در تيم ملي گفت، معضلي که در سال هاي اخير پاشنه 
آشيل تيم بوده و گفت در تيمش هر بازيکن تا زماني که منضبط باشد 
در تيم ملي جا دارد و در غير اين صورت حذف خواهد شد. صحبت هاي 

سرمربي جديد واليبال را در ادامه مي خوانيد. 
  واليبال براي المپيک توکيو جوان مي شود

 با توجه ب��ه بالا رفتن ميانگين س��ني تيم ملي واليب��ال، کولاکوويچ از 
تصميمش براي تغيير نسل براي حضور قدرتمندانه در المپيک توکيو 
خبر داد: »مي خواهيم چرخه و دوره جديدي از کار را براي 2020 توکيو 
آغاز کنيم. در ليست من در ادوار اردوها بازيکنان متعدد و جواني دعوت 
مي شوند که اميدوارم براي توکيو در تيم ملي باشند. از بازيکنان با تجربه 
هم قطعاً اس��تفاده مي کنيم تا با کمک آنها جوان تر ه��ا بتوانند توانايي 
خودشان را نشان بدهند. شايد در اولين ليست ما بازيکنان سن بالاي ما با 
وجود کيفيت بالا حضور نداشته باشند، اما ما به خاطر هدفمان مي خواهيم 
از بازيکنان ديگر هم اس��تفاده کنيم. در حال حاضر من به نتايج کسب 
شده و بازيکنان سن بالا احترام قائل هستم، اما شايد در رقابت هايي که 
در 2020 خواهيم داش��ت آنها در اوج نباشند که به ما کمک کنند. اين 
موارد را به خاطر تجربه بالا مي گويم و دو چرخه کامل المپيکي را در تيم 

ملي صربستان داشتم که دوبار تغيير نسل انجام دادم.«
کولاکوويچ درباره اينکه آيا جوانگرايي براي او مهم تر اس��ت يا کسب 
نتيجه هم اينطور پاسخ داد: »خيلي مهم اس��ت که هم سطح نتايج را 
براساس آن چيزي که قبلًا بوده پيش ببريم، اما در خلال کار مي خواهيم 
محوريت کار را حفظ مي کنيم، اما در کنار آن جوانگرايي هم خواهيم 
داشت. شايد با اين جوانگرايي نتايج کمي ضعيف شود، اما در ادامه به 
صورت قبل مي شود. محدوديت س��ن به برخي اجازه نخواهد داد که 
بازيکناني در ادامه در کنار ما باشند و در پست هايي که احتياج داشته 

باشيم حتماً جوانگرايي مي کنيم.«
  بازيکن بي انضباط جايي در تيم ملي ندارد

کولاکوويچ درباره بازيکن س��الاري هم که در س��ال هاي اخير يکي از 
معضلات واليبال بوده، معتقد است: »ملي پوشان سفيران فرهنگ کشور 
خودشان هم باشند و از اين لحاظ شايد يکسري رفتارها باشد که کسي 
حق نداشته باشد انجام بدهد. شايد جواني رفتاري انجام بدهد که در 
آينده قابل اصلاح باشد. من هم مثل هر مربي خواستار برقراري نظم و 
انضباط داخل و خارج از زمين هستم و هر کسي نتواند رعايت کند قطعاً 
حذف خواهد شد، چون اين تيم ملي خصوصي سازي شده آنها نيست 
و تيم ملت ايران است.«  کولاکوويچ درباره اينکه آيا با بازيکن سالاري 
مقابله مي کند يا خير گفت: »من براي شخصيت همه بازيکنان احترام 
قائل هستم و تا جايي که ملي پوشان موازين تيم ملي را رعايت کنند از 

احترام من برخوردار هستند.«
  پيمان اکبري دستيار اولم است

کولاکوويچ در ادامه در پاسخ به سؤال خبرنگار »جوان« درباره انتخاب 
دستيار و کادرفني خود و نحوه تعامل با مربيان ايراني گفت: »دستيار 
اول من قطعاً پيمان اکبري خواهد بود. من بسيار احترام قائل هستم به 
مربيان ايراني و خودم درخواست کردم که دستيار اول من ايراني باشد. 
به دلايل متعددي اين تصميم را گرفتم که اول به خاطر دانش فني، دوم 

به خاطر ارتباط خوب با ديگر مربيان ايراني بود.«
  انتظار مردم غيرواقع بينانه است

سرمربي صربستاني درباره انتظارات بالاي مردم از واليبال گفت: »هميشه 
انتظارهاي مردم غيرواقع بينانه است و اين فقط مختص ايراني ها نيست. 
تيم هاي ديگر جهان هم هس��تند که به دنبال کسب نتيجه هستند و 
در ميان آنها ايران هم وجود دارد که ما هميش��ه براي موفقيت و مدال 
مي جنگم و من گفتم که نمي توانم قول بدهم و تنها مي گويم که طوري 
مبارزه مي کنيم که برنده بيرون بياييم و هيچ کسي در اين راه نمي تواند 
اميد را از ما بگيرد. من نمي توانم قول کاذب بدهم. در کشور ما صربستان 
مي گويند قول دادن موجب خوشحالي کاذب مي شود و من فقط مي توانم 
بگويم که تمام تلاش مان را انجام مي دهيم که در هر مس��ابقه اي برنده 

باشيم و در هيچ مسابقه اي از پيش  باخته نيستيم.«

شيوانوروزي
گزارش

اشرفرامين
فوتبالاروپا

رونالدو ستاره جهان مجازي
کريستيانو رونالدو با حضور در صدر جدول محبوب ترين ورزشکار در شبکه هاي مجازي حالا 
در اين ميدان هم پيشتاز است و ساير ستاره ها پشت سر او در حال جلو زدن از ديگر رقبا، اما 
در فضاي مجازي هستند. رقابت ورزشکاران مطرح جهان حالا در شبکه هاي مجازي هم 
بالا گرفته است و طرفداران ابرستاره ها تا جزئي ترين اتفاقات زندگي خصوصي بازيکنان 

محبوب خود وارد مي شوند تا آنها براي طرفداران خود بيشتر از هميشه محبوب شوند. 
اينستاگرام و توئيتر مقصد نهايي گردشگران شبکه هاي مجازي است که ترجيح 

مي دهند ستاره هاي خود را اغلب در اين دو شبکه پيگيري کنند. به همين 
واسطه تعداد پيگيرکنندگان يا همان فالور فوق ستاره ها يکي از دغدغه هاي 
ورزشکاران و طرفداران آنها شده است. رونالدو برنده چهار توپ طلا و بهترين 
بازيکن در دو سال اخير به محبوب ترين ورزشکار شبکه هاي اجتماعي 
تبديل شده و رکورد شبکه هاي اجتماعي را هم مانند زمين فوتبال فتح 
کرده است تا در اين عرصه هم بهترين و در صدر باشد. پس از رونالدو، نيمار 
در رده دوم محبوب هاي شبکه هاي مجازي ايستاده و لبرون جيمز، ليونل 

مسي، رودريگز و گرت بيل در رده هاي بعدي محبوبيت قرار دارند. 

 يووه اميدوار به صعود، لستر در انديشه جبران 
دور برگشت مرحله يک هشتم نهايي ليگ قهرمانان اروپا امشب با دو ديدار ديگرپيگيري 

مي شود. يوونتوس در حالي در خانه به استقبال پورتو مي رود که پيروزي دو بر صفر 
در بازي رفت خيال شاگردان آلگري را تا حدود زيادي راحت کرده است. يووه تلاش 
مي کند تا اين بار در خانه از سد حريف پرتغالي عبور کنند و به جمع هشت تيم برتر اروپا 
برسند. تيم ماسيمو آلگري در اين هفته کالچو از سد ميلان گذشت تا صدرنشيني اش 

را با اختلاف هشت امتياز تداوم بخشد. بدون شک پورتو در اين بازي کاري 
بسيار دشواري را در پيش دارد. تيم دوباره جان گرفته لسترسيتي در ديگر 
بازي سويا را پيش رو دارد. شکست دو بر يک لستر به سويا در بازي رفت 
زمينه ساز اخراج کلوديو رانيري شد.  کريک شکسپير، دستيار رانيري 
تا پايان فصل مسئوليت هدايت لستر را برعهده خواهد داشت و سربلند 
بيرون آمدن از بازي امشب مي تواند آغاز رويايي براي او به حساب 
بيايد. آبي ها پس از تغيير و تحولات روي نيمکت جان دوباره گرفتند 
و مي کوشند تا شکس��ت بازي رفت را با صعود جبران کنند. سويا 

آخرين ديدارش در لاليگا را با تساوي پشت سر گذاشته است. 


